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čj. UHK/UHK/DFF/2024/18857 
ZÁPIS z 17. zasedání  

Akademického senátu Filozofické fakulty UHK, 
konaného dne 20. června 2024 

v zasedací místnosti BSM4 
 
Přítomni: dr. Miroslav Joukl, doc. Martin Šandera, doc. Zdeněk Beran, dr. Milan Hrubeš, dr. Michal 
Trousil, doc. Jaroslav Daneš, Bc. Tereza Müllerová, Marcela Stará, Bc. Tomáš Pechánek 
 
Omluveni: Adéla Kosová 
Online: Mgr. Jan Satranský 
 
Hosté: dr. Jan Prouza, Ing. Ivana Svobodová, dr. Filip Rigel, dr. Klára Rybenská, Mgr. Klára Burianová, 
Pavlína Žďárská 
 
 
Dr. Joukl přivítal hosty a všechny přítomné členy a konstatoval, že přítomností nadpoloviční většiny 
všech členů je senát usnášeníschopný.  
 
Dr. Joukl informoval přítomné, že ze zasedání je pořízen zvukový záznam z důvodu vyhotovení zápisu. 
 
V úvodu dr. Joukl poděkoval bývalým členům Studentské komory Akademického senátu FF UHK za 
vynikající spolupráci v uplynulém období, zvláště pak místopředsedkyni za studentskou komoru Mgr. 
Kláře Burianové. Členové akademické komory ocenili působení a aktivity senátorek a senátorů  ve 
studentské komoře potleskem, k němuž se přidali i ostatní přítomní. Poděkování vyslovil také děkan 
fakulty dr. Jan Prouza.  
 
Dr. Joukl poté poblahopřál zvoleným do Studentské komory AS FF UHK, přivítal nové senátorky a 
senátory, kteří se stručně představili. Jsou jimi Adéla Kosová, Bc. Tereza Müllerová, Bc. Tomáš Pechánek, 
Marcela Stará a Mgr. Jan Satranský. 
 
Dr. Joukl požádal přítomné senátory o hlasování o navrženém programu jednání: 
 
Program: 

1. Volba předsednictva AS FF UHK 
2. Návrh rozpočtu FF UHK na rok 2024 
3. Zpráva o hospodaření FF UHK za rok 2023 
4. Zpráva o činnosti FF UHK za rok 2023 
5. Záměr děkana jmenovat proděkana FF UHK 
6. Různé 

• Aktuální informace spojené s iniciativou Hodina pravdy 
• Příprava změny volebního řádu AS FF UHK – elektronické volby 

 
Hlasování o navrženém programu jednání: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                6 Pro:                 4 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  0 Nepřítomni:   1  

 
Navržené usnesení bylo schváleno. 
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1. Volba předsednictva AS FF UHK 
 

1.1. Volba místopředsedy/místopředsedkyně AS FF UHK za studentskou komoru 
 
Členy studentské komory byl navržen a s kandidaturou souhlasil Mgr. Jan Satranský. 
Proběhlo veřejné hlasování, kterého se zúčastnili pouze členové studentské komory.  

 
Hlasování: 
Studentská komora: 
Pro:                 3 
Proti:              0 
Zdržel se:       1 
Nepřítomni:   1  

 
Místopředsedou AS FF UHK za studentskou komoru byl zvolen Mgr. Jan Satranský. 

 
Místopředseda za Akademickou komoru AS FF UHK se dle řádu volit nemusí, dr. Joukl kladně ocenil 
stávající činnost doc. Martina Šandery a požádal přítomné o případná vyjádření. Zazněla souhlasná 
stanoviska. Nikdo z členů akademické komory nepodal návrh na novou volbu místopředsedy.  

1.2. Volba předsedy AS FF UHK 
 

Dr. Joukl vyzval přítomné členy senátu k podání návrhů na předsedu AS FF UHK. 
 

Na post předsedy byl doc. Martinem Šanderou navržen dr. Miroslav Joukl, který s návrhem souhlasil. 
 

Byla navržena a schválena volební komise ve složení dr. Milan Hrubeš (AK) a Bc. Tomáš Pechánek 
(SK). 

 
Volební komise rozdala všem přítomným senátorkám a senátorům 9 hlasovacích lístků (hlasování 
dle Jednacího řádu AS FF UHK je tajné - Mgr. Jan Satranský nevolil z důvodu online připojení k 
jednání). 

 
Bylo odevzdáno 9 hlasovacích lístků – 6 za akademickou komoru a 3 za studentskou komoru. 
Volební komise konstatovala, že všechny hlasovací lístky byla platné a sdělila výsledky voleb: 

 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                6 Pro:                   3 
Proti:             0 Proti:                0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:         0 
Nepřítomni:  0 Nepřítomni: 2 (Mgr. Satranský fyzicky 

nepřítomen)  
 
Předsedou AS FF UHK byl zvolen PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D. 

 
2. Návrh rozpočtu FF UHK na rok 2024 

Úvodní slovo měla Ing. Svobodová, tajemnice fakulty, která sdělila, že veškeré podklady k rozpočtu 
včetně komentáře dostal senát s dostatečným předstihem k prostudování. 
Uvedla, že rozpočet FF UHK je tvořen příspěvkem MŠMT A (vychází z počtu studentů a finanční 
náročnosti studijních programů) + K (kvalita a výkon) a příspěvkem DKRVO (prostředky přidělené 
fakultě dle hodnocení vědy a výzkumu na UHK). V návrhu rozpočtu se dále počítá se zapojením 
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fondů, s vlastními příjmy a s výnosy z odpisů. Dalšími zdroji jsou poskytnuté prostředky na vědecké 
projekty (GAČR, TAČR, NAKI apod.). Podstatným zdrojem příjmů jsou prostředky ze záchranného 
archeologického výzkumu Centra experimentální a terénní archeologie. 
Dr. Joukl vznesl dotaz ohledně plánovaného navýšení tarifů a začlenění této částky do rozpočtu. Dr. 
Prouza uvedl, že navýšení mzdových tarifů by mělo být kryto z prostředků MŠMT (mzdová koheze) 
– 800 mil. Prostředky jsou již alokovány, je třeba ale nejdříve vyplnit žádost s uvedením, jak bude 
s prostředky nakládáno. Návrh počítá s postupným odstupňováním navýšení dle zařazení 
pracovníků tak, aby největší posílení mezd směřovalo do nejnižších a nejhůře placených skupin 
(lektoři, odborní asistenti). Prostředky z koheze budou respektovat i nevyváženost mezi 
jednotlivými fakultami UHK. Žádost je již v procesu přípravy. Dr. Prouza dále upozornil na 
problematiku nutnosti navýšení rozpočtu pro vysoké školy po vyčerpání prostředků z koheze. 
V diskusi dále vystoupili doc. Šandera, doc. Daneš. 
 
Návrh usnesení: 
AS FF UHK schvaluje rozpočet FF UHK na rok 2024. 

Hlasování o návrhu: 

Akademická komora: Studentská komora: 

Pro:               6  Pro:                 4 
Proti:             0  Proti:               0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:        0 
Nepřítomni:  0  Nepřítomni:    1 
Navržené usnesení bylo schváleno. 
 
Z jednání se omluvil Mgr. Jan Satranský 

 
3. Výroční zpráva o hospodaření FF UHK za rok 2023 

 
Výroční zprávu o hospodaření předkládá děkan fakulty dr. Prouza, který předal slovo tajemnici 
fakulty, Ing. Svobodové. Ing. Svobodová uvedla, že zpráva o hospodaření za rok 2023 byla 
představena na dubnovém zasedání akademické obce. Uvedla, že v roce 2023 se hospodařilo 
s výsledkem cca 13 mil. Kč, po zdanění budou prostředky převedeny do fondu investic. Fond 
provozních prostředků byl navýšen o částku 5 mil. Kč (výnos z činnosti CETA).  

Návrh usnesení: 
AS FF UHK schvaluje Zprávu o hospodaření FF UHK za rok 2023. 
 
Hlasování o návrhu: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                6  Pro:                  3 
Proti:             0  Proti:               0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:        0 
Nepřítomni:  0  Nepřítomni:   2 
 
Navržené usnesení bylo schváleno. 
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4. Výroční zpráva o činnosti FF UHK za rok 2023 

Úvodní slovo měl dr. Prouza, který sdělil, že zpráva o činnosti FF UHK byla předložena na zasedání 
akademické obci dne 16. dubna 2024. Poděkoval pracovištím za spolupráci na vypracování závěrečné 
zprávy. V diskusi vystoupil dr. Rigel, dr. Joukl. 
. 
Návrh usnesení: 
AS FF UHK schvaluje Zprávu o činnosti FF UHK za rok 2023. 
 
Hlasování o návrhu: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                6  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:               0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:        0 
Nepřítomni:  0  Nepřítomni:    2 

 
Navržené usnesení bylo schváleno. 

 

5. Záměr děkana jmenovat proděkana FF UHK. 

Dr. Joukl předal slovo dr. Prouzovi. Dr. Prouza uvedl, že na základě vlastní žádosti odstupuje z pozice 
proděkana pro strategii a rozvoj a statutárního zástupce děkana JUDr. Mgr. Filip Rigel, Ph.D., a od 1. 
září 2024 je záměr jmenovat novou proděkankou této gesce Mgr. Kláru Rybenskou, Ph.D. 

Dr. Prouza vřele dr. Rigelovi poděkoval za velký přínos na rozvoji fakulty a uvedl, že i nadále bude 
členem kolegia děkana. 

Dr. Prouza stručně představil dr. Rybenskou, členku Katedry pomocných věd historických a 
archivnictví. Dr. Rybenská je mj. expertka na 3D digitalizaci v oblasti hmotných památek a přední 
odbornice v oblasti umělé inteligence. V roce 2020 získala cenu ministra školství mládeže 
tělovýchovy za mimořádné činy studentů a absolventů (3D tisk štítů). Dr. Rybenská je v současnosti 
zastupující předsedkyní Etické komise UHK. 

Dr. Rybenská poděkovala za tuto příležitost a milé přijetí na jednání senátu. Uvedla, že ve své funkci 
by ráda navázala na práci dr. F. Rigela, více by se chtěla věnovat otázce rozvoji umělé inteligence a 
kybernetickému zákonu. 

Dr. Joukl se přidal k poděkování dr. F. Rigelovi, který byl a stále je pro fakultu velkou oporou. 
Přítomní ocenili práci dr. Rigela potleskem.  

Dr. Joukl uvedl, že dr. Rybenská je mj. i členkou Etické komise UHK a v této souvislosti vznesl dotaz, 
zda i nadále plánuje v této funkci pokračovat. Dr. Rybenská uvedla, že v tuto chvíli na dotaz 
nedokáže odpovědět. Doplnila, že v současnosti je zastupující předsedkyni Etické komise UHK a 
vzhledem k četným pracovním povinnostem by od září v této pozici nemohla setrvat. Členkou 
komise by však ráda nadále zůstala a přispěla tak k budování lepšího etického prostředí na UHK, 
avšak pouze za předpokladu, že se nebudou křížit vyplývající pracovní závazky se závazky plynoucími 
z pozice proděkanky.   

Doc. Šandera vznesl dotaz ohledně změn podmínek závěrečných prací v souvislosti s nástupem 
umělé inteligence. Dr. Prouza uvedl, že tato otázka je již na FF diskutována a konstatoval, že dle jeho 
názoru by rozhodnutí o případném zrušení kvalifikačních prací mělo být rozhodnutím jednotlivých 
pracovišť. Doplnil, že dalším impulsem bude novela vysokoškolského zákona, která tuto 
problematiku ošetřuje. 
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V diskusi dále vystoupila dr. Rybenská, doc. Daneš, Ing. Svobodová. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát FF UHK se vyjádřil k záměru pana děkana dr. Jana Prouzy jmenovat novou 
proděkankou pro strategii a rozvoj paní Mgr. Kláru Rybenskou, Ph.D., a to od 1. září 2024. 
 
Hlasování o návrhu: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:               6  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:               0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:        0 
Nepřítomni:  0  Nepřítomni:    2 
 
Navržené usnesení bylo schváleno. 

 
6. Různé 

• Aktuální informace spojené s iniciativou Hodina pravdy 
Dr. Joukl uvedl, že v rámci platformy Hodina pravdy se konalo 3. června 2024 shromáždění 
na Náměstí Jana Palacha v Praze a dále protestní průvod pod názvem Kolaps systému, 
protest upozorňující nejen na stále trvající ohrožení humanitních a sociálních fakult, ale i na 
krizi celého systému financování vysokých škol. Uvedl, že k této platformě se připojuje stále 
více aktérů právě mimo humanitní a sociální obory a za podpory odborových organizací. 
Akci podpořili různé akademické senáty, včetně AS UK v Praze, odborové organizace a další 
aktéři, včetně Asociace děkanů filozofických fakult. 
Doplnil, že Akademický senát FF UHK korespondenčně schválil ve dnech 28.-30. května 2024 
usnesení, podporující tuto protestní akci. 
Za aktivní účast poděkoval dr. Joukl studujícím z Ústavu sociální práce a akademikům FF 
UHK a informoval o svém vystoupení před budovou ministerstva školství. 
Dr. Joukl uvedl, že na příštím zasedání senátu představí další aktivity a plány v rámci této 
iniciativy. 
 

• Doc. Daneš vznesl dotaz ohledně diskriminace publikací z oboru humanitních věd, zda se 
na vládní úrovni chystají změny ohledně odměňování. Dr. Prouza uvedl, že momentálně 
probíhají počínající přípravy Metodiky 25+ a úpravy ukazatele K, avšak k žádným zásadním 
změnám bohužel nedojde. 
 

• Příprava změny volebního řádu AS FF UHK – elektronické volby 
Dr. Joukl připomněl, že AS FF UHK ustanovil komisi pro přípravu elektronických voleb (dr. 
Joukl, dr. Hrubeš a Mgr. Burianová).  Dr. Joukl požádal Mgr. Burianovou o aktuální 
informace. Mgr. Burianová uvedla, že proběhlo zkušební hlasování, vzešlý formát o 
výsledcích bohužel momentálně není náš program schopen dešifrovat. Pokračuje se 
v řešení, na dalším zasedání budou sděleny další informace. Předpokládá se, že bude 
předložen harmonogram plánovaných změn. 
V diskusi vystoupila dr. Rybenská, která nabídla spolupráci při řešení problémů vzniklých 
v souvislosti s IT. 
 

• Dr. Trousil vznesl dotaz ohledně kritérií pro udělení Ceny děkana za nejlepší závěrečnou 
práci. Uvedl, zda by nebylo možné rozdělit cenu do dvou kategorií – cena za bakalářskou 
práci a cena za magisterskou práci. Dr. Rigel uvedl, že v souvislosti s nástupem umělé 
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inteligence a chystaným změnám podmínek závěrečných zkoušek se rozdělení do dvou 
kategorií neplánuje. Dr. Prouza doplnil, že pro hodnocení prací je jmenována komise, která 
zohledňuje stupeň práce a často tak je bakalářská práce upřednostněna před magisterskou.  
 

• Harmonogram zasedání příštích jednání v tuto chvíli není znám, čeká se na rektorátní 
termíny. 

 
 
Dle Jednacího řádu AS FF UHK čl. 9 je tento zápis doplněn o usnesení AS FF UHK přijatých 
korespondenčním hlasováním. Jedná se o tato usnesení: 
 
 
Hlasování ve dnech 19.-23. dubna 2024 
Návrh usnesení:  
Akademický senát Filozofické fakulty UHK schvaluje protokol volební komise o výsledcích voleb do 
Studentské komory AS FF UHK pro funkční období 6. 5. 2024 – 5. 5. 2027. 
 
Hlasování o navrženém usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                6 Pro:                 5 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0  

  
Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 
 
Hlasování ve dnech 28.-30. května 2024 
Návrh usnesení: 
Akademický senát Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové podporuje protestní akci pod názvem 
Kolaps systému, plánovanou na 3. 6. 2024 do Prahy. Společně s výborem Základní odborové organizace 
na Univerzitě Hradec Králové vyjadřujeme rozhořčení nad dlouhodobým podfinancováním vysokých 
škol v České republice a žádáme vládu České republiky o bezodkladnou nápravu kritického stavu, na 
který více jak rok upozorňujeme. Děkujeme za podporu současným protestům členkám a členům 
akademické obce FF UHK.  
 
 
Hlasování o navrženém usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                6 Pro:                 5 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 
 

PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D. 
Předseda AS FF UHK 

 
Doc. PhDr. Martin Šandera, Ph.D. 

Místopředseda AS FF UHK za akademickou komoru 
 
 

Mgr. Jan Satranský 
Místopředseda AS FF UHK za studentskou komoru 


